
تحقق ارزش مالکانه و بورسی شدن
ــات ــا در راس مطالب ــی ه دارائ

اعضای صندوق
نشست مطالبه گران صندوق ذخیره فرهنگیان با رئیس هیات مدیره و

معاون مالی این موسسه

سخن معلم؛صندوق ذخیره فرهنگیان که چند سالی است در رسانه ها
خبرساز شده است و مورد توجه فرهنگیان قرار گرفته است، در دو هفته
گذشته موضوع بسیاری از کانال ها و گروه ها در شبکه های اجتماعی
معلمان بوده چرا که نهم خرداد با جلوگیری از ورود مطالبه گران به
سالن اجتماعات و برگزاری این برنامه در لابی ساختمان مرکزی صندوق،
اعتراض فرهنگیان به این اهانت و بی تدبیری فضای شبکه های اجتماعی
را پر کرد از واکنش های تند انتقادی نسبت به مدیران صندوق بویژه
رئیس هیات امنا و مدیرعامل و رئیس هیات مدیره و سه منتخب،چرا که

تلقی معلمان این بود که مقصران اصلی توهین و بی تدبیری بودند.

نخستین واکنش به این اعتراض ها تماس و ارتباط عبدالمجید فرجی
رئیس هیات مدیره موسسه صندوق ذخیره فرهنگیان با مطالبه گران و
متعاقب آن برگزاری جلسه با سه نفر از منتخبین مطالبه گران بود که
منجر به تشکیل نشست چهارشنبه 23 خرداد پس از دو هفته برای همفکری
و تبادل نظر و دلجویی از معلمان حاضر در روز نهم خرداد گردید که
این جلسه با حضور رئیس هیات مدیره و معاون مالی موسسه بیش از شش
ساعت به طول انجامید و پیرامون موضوعات مختلف بحث و گفت وگو صورت

گرفت.

عذرخواهی می کنم اما معلوم نیست مقصر اصلی کیست

در این نشست که در محل سالن کنفرانس صندوق ذخیره برگزار شد بیش
از سی نفر از مطالبه گران حوزه صندوق ذخیره حضور داشتند که در
بخش نخست محمد داوری یکی از مطالبه گران که مدیریت نشست را
برعهده داشت پیرامون پیشینه پنج ساله مطالبه گری و سرفصل مطالبات
و ترکیب مطالبه گران و فرایند مطالبه گری و اتقاقات نهم خرداد و
دو هفته اخیر مطالبی را ایراد نمود. سپس عبدالمجید فرجی رئیس
هیات مدیره صندوق ذخیره ضمن ارایه گزارش و نظرات خود در مورد
شرایط ایجاد شده در نهم خرداد عذرخواهی و گفت؛ بخاطر شرایط پس از

https://www.iranto.ir/50611-2/
https://www.iranto.ir/50611-2/
https://www.iranto.ir/50611-2/


ورود و حضور فرهنگیان در صندوق مدیران و مسئولان مقصر هستند و حق
با دوستان است لذا من عذرخواهی می کنم چرا که می شد جوری مدیریت
کرد که آن اتفاقات نیفتد اما من هم حضور نداشتم در حالی که
علاقمند بودم در نشست دوستان حاضر شوم. اما در مورد قبل از آن
هنوز نمی دانیم مقصر اصلی کیست چرا که برگزاری نشست در هر مجموعه
ای پروتکلی دارد که باید رعایت شود و هماهنگی لازم صورت می گرفت
که این کار انجام نگرفته بود لذا بابت هماهنگی های قبلی مجموعه
مدیریتی صندوق مقصر نیست چرا که قرار بود یکی از سه منتخب عضو

هیات امنا مسئولیت این نشست را بپذیرند.

 ارزش مالکانه تنها گذر ماندگاری صندوق ذخیره است

رئیس هیات مدیره صندوق ذخیره فرهنگیان در بخش دیگری از سخنان خود
گفت؛ نگاه مدیریتی ما نسبت به ارزش مالکانه این است که تا این
مهم عملیاتی نشود و دارایی های صندوق بورسی نشود سایر مسائل و
مشکلات صندوق حل نخواهد شد چرا که ارزش مالکانه تنها گذر ماندگاری
صندوق ذخیره است، لذا اراده جدی ما تحقق آن است هر چند در این
مسیر با موانع جدی مواجه هستیم اما این موانع باعث توقف یا کندی
ما نخواهد شد. ما این مسیر را ادامه دادیم و مراحل کار در حال
انجام است وی در واکنش به پیشنهاد یکی از مطالبه گران مبنی بر
نقشه راه تحقق ارزش مالکانه نیز افرود؛ برای یک مساله راه حل های
مختلفی وجود دارد و این راه حل پیشنهادی هم به کارشناسان ارائه

خواهد شد و امیدواریم موانع مربوطه برطرف شود.

پیشنهاد نقشه راه و گزارش اجرایی ارزش مالکانه

در بخشی از این نشست مهدی سورگی یکی از مطالبه گران صندوق ذخیره
که از سال نود و هشت تا کنون بصورت مستمر به مطالبه گری خود
ادامه داده است در قالب ارائه بسته ای که بصورت پاورپوینت تهیه
کرده بود ضمن ارائه تصویر کلی از صندوق، پیشنهادی را برای
عملیاتی شدن ارزش مالکانه طرح و برای ورودی های ماهانه نیز
پیشنهاد صندوق سرمایه گذاری را طرح نمود و به طرح در حال اجرای
ارزش مالکانه نیز نقدهای را وارد کرد و در ادامه محمد حسن صدقی
که خود نیز از مطالبه گران صندوق بوده و منتخب فرهنگیان خراسان
رضوی است اما مدتی است در سمت دبیر ارزش مالکانه بصورت رسمی در
کارگروه و کمیته مربوطه فعال است،گزارشی از جایگاه قانونی و
حقوقی ارزش مالکانه و فرایند اجرایی آن از دوره مدیرعاملی مهدی
نیک دل در سال نود هشت تا کنون را ارائه نمود و از فرمول و



فرایندی دفاع کرد که مدعی شد به تایید بزرگان و اساتید و صاحب
نظران این حوزه رسیده است و خبر از پذیرش شرکت سهند در فرابورس

داد که مراحل تکمیلی آن در حال انجام است.

مطالبه گران یک صدا بر اولویت تحقق ارزش مالکانه تاکید کردند

در این نشست چند ساعته پس از سخنان رئیس هیات مدیره و ارائه
آقایان سورگی و صدقی مطالبه گران حاضر پرسش ها و نقد و نظرهای
خود بویژه در زمینه ارزش مالکانه را طرح نمودند که همه یک صدا بر
اولویت این مطالبه نسبت به سایر مطالبات خود تاکید و اصرار
ورزیدند و بر فشردن کلید نهایی تحقق حق مالکانه اعضا اصرار
نمودند و تاخیر در این زمینه را به هیچ وجه جایز ندانسته و عدم
تحقق این مطالبه را موجب خشم و نارضایتی و افزایش شکاف بی

اعتمادی دانستند.

گزارش کامل این نشست و فایل های صوتی و تصویری آن به تدریج به
اطلاع فرهنگیان خواهد رسید.


